
Hatékony frekvenciahasználat, frekvenciagazdálkodás és 

szabályozás 

• A munkacsoport a felsorolt átfogó célokkal egyetértett
• a spektrumhasználat és az aktuális spektrumigény legmagasabb szintű folyamatos és pontos kiszolgálása;

• a spektrumgazdálkodást támogató mérőszolgálati tevékenységekkel a technológiai fejlődés folyamatos követése;

• a rádióspektrum minőségének, zavartatás- és zavarmentes használatának biztosítása, valamint a nem polgári 
felhasználók részéről jelentkező rádiófrekvenciás ellentevékenységekkel kapcsolatos feladatok magas színvonalú 
ellátása;

• a rádióspektrum hatékony használatát elősegítő megoldások működési feltételeinek javítása, működésének folyamatos 
biztosítása.
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• Hogyan növelhető/fokozható a frekvenciahasználat hatékonysága:

• új technológiák bevezetése

• régi technológiák kivezetése

• Egy-egy sáv értékesítése a valós igények alapján, de nem azt 
megelőzően történjen
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• A többségi vélemény szerint a jelenlegi frekvencia-értékesítési és önkéntes 
megosztási eljárás megfelelő:

• Országos liszenszek értékesítése

• Másodlagos spektrumkereskedelem

• De elhangzott olyan jelzés is, hogy az ipari szereplők és kutatás-fejlesztési 
területek szeretnének a jövőben dedikált, lokális spektrumhoz jutni

Konszenzusos eredmény nem született a munkacsoportban a rendelkezésre álló 
időn belül
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• A blokkgazdálkodás kapcsán hosszú távon minden sávon a műszaki optimumra 
méretezett blokkokat javasolt kialakítani

• A licenszek lejárata előtt legalább 18 hónappal az újraértékesítések 
fejeződjenek be

• Az elkülönülő polgári-nem polgári frekvencia-gazdálkodás létjogosultságának 
felülvizsgálata, mint frekvenciahasználathoz való hozzáférhetőség javítása (a 
katonai alkalmazások kivételével)

• Felvetődött az igény a díjstruktúra újragondolására, átstruktúrálására
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És egy felmerült kérdés a célok kapcsán:

• Az NMHH lát-e arra lehetőséget, a Kanadai Hírközlési Hatósághoz hasonló 
módon részt vegyen a KTV szolgáltatókkal együtt kiépítendő országos kábeles 
szivárgásmérő rendszer kiépítésében?


